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  اینکه بعضا مطرح می شود توافق ایران و آمریکا در خصوص 
تبادل زندانیان و آزادسازی بخشی از دارایی های ایران می تواند 
جدای از این مساله زمینه ساز دیگر مسائلی مثل از سرگیری 
مذاکرات احیای برجام باشد بیشتر حدسیات و گمانه زنی است. 
اکنون باید شرایط را در نظر گرفت. از طرفی زمان بندی های آن 
توافق برجام گذشته و اگر قرار است که توافقی هم بین طرفین 
صورت بگیرد برجام می تواند پایه این توافق باشد، اما هر چه باشد 
توافق جدیدی خواهد بود. بر اساس آن سیاست هایی که آمریکایی ها 
نیز اعلام کردند فقط به توافق هسته ای اکتفا نخواهند کرد. آنچه 
به طور طبیعی مطرح بوده مساله آزادی زندانیان آمریکایی 
است و چون جنبه افکار عمومی دارد و باعث افزایش محبوبیت 
رئیس جمهور حاضر آمریکاست و از آنجا که انتخابات آمریکا نیز 
در پیش است طبیعتا جمهوری خواهان و رقبای آقای بایدن در 
انتخابات سعی می کنند با نقد، مخالفت و بی اعتبار کردن این اقدام 
دولت آمریکا آثار مثبت این اقدام را برای بایدن از بین ببرند. از سوی 
دیگر اینکه صحبت از توافق بزرگ هم می شود شرایط و زمان خیلی 
خوبی برای این کار نیست چرا که آمریکا یک سال با انتخاباتش 
فاصله دارد و اگر قرار به توافقی باشد باید کنگره نیز این توافق را 
بپذیرد، اما طبیعی است که در این شرابط کنگره نمی پذیرد که 
توافق جدیدی با ایران صورت پذیرد و حداقل تا سال 2025 خیلی 
مشکل است که توافقی انجام شود؛ غیر ممکن نیست، اما بعید است 
که آمریکایی ها در این شرایط خواسته باشند وارد این توافق شوند. 
البته مسائل خاورمیانه به هم پیوسته است و فکر می کنم پروژه و 
برنامه بزرگ آمریکایی ها در حال حاضر تا قبل از انتخابات سال 
آینده آمریکا که در افکار عمومی و جناح های سیاسی آمریکا خیلی 
تاثیر خواهد داشت موضوع عادی سازی روابط عربستان و اسرائیل 
خواهد بود. بنابر این در این مدت حتما علاقه مند هستند همان طور 
که عربستانی ها به سمت احیای روابط با ایران قدم برداشتند ؛ 
آمریکایی ها نیز در این مدت سعی می کنند که تشنج ها را با ایران 
کاهش دهند تا آن توافق به انجام برسد چون از نظر آمریکا آن توافق 
بسیار بزرگ است. اگر روابط اسرائیل و عربستان به طور کامل برقرار 
شود سایر کشورهای عربی نیز به دنبال عربستان وارد این پروسه 
خواهند شد که اثرات زیادی برای رئیس جمهور آمریکا خواهد 
داشت و می تواند یک موفقیت بزرگی در انتخابات باشد و رقبای خود 
را دچار مشکل کند. همان کاری که ترامپ سعی داشت با طرح صلح 
ابراهیم، کلینتون با طرح اسلو یا کارتر با طرح کمپ دیوید موقعیت 
خودشان را در داخل آمریکا بهبود ببخشد. لذا آمریکایی ها در مسائل 
خاورمیانه خود چند مساله را با هم دنبال می کنند که مهم ترین این 
مسائل بحث امنیت اسرائیل و پیشبرد طرح صلح اعراب و اسرائیل 
است. طبیعتا یکی از مسائلی که مربوط به آن است امنیت آبراه های 
بین المللی، کشتیرانی و اینکه در این مدت بحرانی به وجود نیاید. 
حال شاید مساله اوکراین نیز مد نظر باشد که در حال حاضر سایر 
مسائل و مناطق را کنترل کنند تا بتوانند بخش مهمی از توجهات 
خود را روی جنگ اوکراین و روسیه بگذارند تا آن جنگ را از طریق 
دیپلماتیک یا نظامی از حالت بن بست در آورند. بنابر این این مساله 
نیز می تواند بخشی از پلن بزرگ آمریکایی ها در منطقه باشد. چرا 
که آنها چندین مساله را با هم در منطقه دنبال می کنند که یکی از 

مهم ترین آنها مهار برنامه هسته ای ایران است. 

 پلن های  خاورمیانه ای آمریکا
یادداشت

دیدار کمیته ویژه بررسی 
ناآرامی های با رئیس جمهور

اعضای کمیته ویژه بررسی ناآرامی های 
سال ۱۴0۱، پیش از ظهر دیروز دوشنبه 
با سید ابراهیم رئیسی دیدار کردند..در 
این جلسه گزارشی از اقدامات این کمیته 
در راستای ماموریت های محوله از جمله 
بررسی ابعاد مختلف ناآرامی ها، سازوکار 
پیگیری شکایات آسیب دیدگان و مصدومان 
حوادث یا خانواده های آنان، جبران خسارات 
شهروندانی که در جریان این حوادث و 
ناآرامی ها دچار خسارات مادی یا آسیب های 
معنوی شده اند و احصای حقوق خانواده 
شهدا و جان باختگان به رئیس جمهور 

ارائه شد.

 تقدیر و تشکر ایران 
از رئیس جمهور مصر

محمد حسین سلطانی فرد، رئیس دفتر 
حافظ منافع ایران از عبدالفتاح السیسی، 
رئیس جمهور مصر برای بازسازی مساجد 
آل البیت، السیدة نفیسة، الإمام الحسین و 
السیدة زینب و همزیستی مسالمت آمیز و 
وحدت بین مذاهب تشکر و قدردانی کرد. 
وی همچنین در پیام خود برای رئیس جمهور 
مصر آرزوی سلامتی و سعادت کرد. دیروز 
23 مرداد ماه حسین امیرعبداللهیان، وزیر 
امور خارجه کشورمان در نشست هم اندیشی 
به مناسبت روز خبرنگار در خصوص روابط 
ایران و مصر گفت: در جریان سفر سلطان 
هیثم از عمان به ایران، یک هفته بعد به قاهره 
سفری داشتند و گفت وگوهایی در خصوص 
ارتقای روابط تهران و قاهره انجام شد. در آن 
چارچوب ایران از بازگشت روابط به حالت 
عادی استقبال کرد. ما این موضوع را در 

دستورکار داریم. 

  طالبان اجازه بازدید 
هیات فنی ایران را نداد

معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا در جمع 
خبرنگاران با اشاره به سفر هیات فنی ایران به 
افغانستان گفت: با کمک وزارت امور خارجه 
بالاخره اجازه بازدید از ایستگاه آب سنجی 
بالادست سد کجکی به تیم فنی ایران داده 
شد و تیم فنی ایران در این بازدید، مشاهده 
کرد که جریان آب به سمت سد کجکی 
برقرار است و آب در جریان است. محمد 
جوانبخت افزود: متاسفانه در این سفر، 
مقامات افغانستان اجازه بازدید از مخزن سد 
کجکی را که در تصاویر ماهواره ای مشخص 
است ذخایر آبی مناسبی دارد، به تیم فنی 

ایران ندادند. 

  محمد باقر قالیباف: 
تحول اقتصادی کشور باید از 

صنعت نفت اتفاق بیفتد
آرمان ملی: رئیس مجلس طی سخنانی 
با اشاره به بررسی برنامه هفتم توسعه اظهار 
داشت: در حال تنظیم برنامه هفتم هستیم؛ 
برنامه ای که الزام و اجباری برای ماست و 
ما ناگزیر هستیم یک برنامه تحولی داشته 
باشیم و پیشران و آغازی که برای این 
تحول متمرکز باشیم، موضوع انرژی در 
کشور است. محمدباقر قالیباف با تاکید 
بر اینکه در تصمیم گیری درباره موضوع 
انرژی در کشور نباید تردید کنیم، گفت: 
بیش از دو سال و نیم است که در مجلس 
هستم، هفته ای نبوده که بر من و دوستان 
کمیسیون انرژی مجلس بگذرد که بر این 
دغدغه غافل باشیم. وی افزود:  مطمئنم اگر 
ما مدیران درست نگاه و توجه کنیم، جوانان 
و کارمندان امروز در شرکت نفت هم همان 
حماسه ای را که در دوران دفاع مقدس 
خلق کردند و این رگ حیاتی را حفظ 
کردند، امروز نیز در دوران تحریم  و تحول 
اقتصادی کشور که باید از این صنعت اتفاق 
بیفتد، تکرار خواهند کرد. قالیباف ادامه داد: 
این موضوع یک شرط دارد و آن این است 
که به مشکلات مدیریت و حکمرانی انرژی 
توجه کنیم. حکمرانی از دو عنصر تشخیص 
علمی و تصمیم سیاسی تشکیل می شود؛ 
اگر درباره تصمیمات سیاسی خود از جمله 
حکمرانی در آب و انرژی بازنگری نکنیم، 
همیشه یک پایه این دو عنصر می لنگد؛ 
چراکه یا ما به دلایلی حوزه تخصصی و 
علمی را ندیدیم یا اینکه در جاهایی با 
وجود توجه به تخصص علمی، توجهی 
به موضوعات سیاسی نداشته ایم. رئیس 
قوه مقننه با تاکید بر اینکه در حکمرانی 
ترکیب موضوعات سیاسی و تشخیص 
علمی یک راهبرد را مدیریت می کند و پیش 
می برد، بیان کرد: اگر توجه داشته باشیم 
که با این نگاه تصمیم گیری کنیم و در این 
مسیر نوع مدیریت ما از جنس مدیریت 
مکانیکی و داینامیکی نباشد بلکه از جنس 
سایبرنتیکی باشد کار ما باید چهار ویژگی 
کنترل پذیری، خود تنظیم گری، حرکت 
معطوف به هدف و بازگشت پذیر بودن را 
دارا باشد؛ اینها لازمه یک مدیریت دقیق 
سایبرنتیکی برای یک موضوع تحولی در 

هر شیوه حکمرانی است. 

قاسم محبعلی
 مدیرکل سابق خاورمیانه 

وزارت امور خارجه

یادداشـــــت
ادامه از صفحه  1/ یکــي از وجوه مهم ســفر وزیر خارجه   

کشورمان، دیدار با شهباز شریف نخست وزیر پاکستان است که 
به لحاظ عرف دیپلماتیک نشان از اهمیت راهبردي سفر و توجه 
جدي دولت پاکستان به تعامل سیاسي و اقتصادي با جمهوري 
اسلامي ایران دارد. در همین دیدار نخست وزیر پاکستان دعوت 
رسمي از رئیس جمهوري ایران براي حضور در اسلام آباد به عمل 
آورد که جملگي گویاي این واقعیت است که دولت پاکستان در 
دکترین منطقه اي اش به گسترش تعاملات با ایران نگاه اساسي 
دارد. اساســا در منطق دیپلماتیک، رفت و آمدهاي سیاسي در 
ســطوح بالا به تعمیق روابط و افزایش دوستي و همگرایي هاي 
منطقه اي مي انجامد. البته براي به بار نشستن کامل دستاوردهاي 
دیپلماتیک امیرعبداللهیان در سفر سه روزه به پاکستان بایستي 
یک بسته مشخص اقتصادي و تجاري با همگرایي و هماهنگي 
بخش خصوصي فعال، تجار و بازرگانان ایجاد گردد و این بخش 
بتواند جریان روابط اقتصادي ایران و پاکســتان را شکل و ارتقا 
دهد. در دنیاي امروز دستگاه وزارت خارجه با رفع موانع سیاسي 
و اقتصادي تسهیل گر حضور بخش خصوصي و کارآفرینان است 
و براي همیــن تحقق هدف گذاري تجــارت 5 میلیارد یورویي 
نیازمند همت و فعال شــدن ظرفیت بخش خصوصي در کشور 
است. وزیر خارجه کشــورمان بعد از پایان ماموریت پاکستان 
وارد ژاپن دیگر کشور مهم آسیایي شد. سفر به ژاپن هم از جهات 
مختلفي حائز اهمیت است. نخســت اینکه همزمان با سالگرد 
بمباران اتمي هیروشیما و ناکازاکي در سال ۱9۴5 توسط ایالات 
متحده آمریکا که منجر به یک فاجعه انساني گسترده در این دو 
شهر شد، انجام شده اســت که جمهوري اسلامي ایران همواره 
مخالف جدي استفاده و اشاعه ســلاح هاي نامتعارف هسته اي 
است و منادي صلح و دوســتي در جهان هست و اینکه ژاپن که 
یکي از کشورهاي پیشرفته و بزرگ اقتصادي است به نفت خام 
احتیاج دارد و طرف دیگر، ایران نیــز ژاپن را همواره بازار عمده 
براي فروش نفت و تامین کالاهاي صنعتي و فناوري قلمداد نموده 
است و بعد از پیروزي انقلاب ایران مبادلات اقتصادي و تجاري 
بین دو کشور گسترش چشمگیري یافت و این اولین سفر یک 
مقام بلندپایه دیپلماتیک به توکیو بعد از سال 20۱9 بود و مهم تر 
از همه امیرعبداللهیان در سفر به ژاپن به تشریح سیاست هاي 
منطقه اي ایــران و مهم تر از همه رفع ابهامــات پیرامون نقش 
ایران در جنگ اوکراین پرداخت.  این واقعیت که دشمنان ایران 
همواره سعي دارند ایران را در طرف حمایت از روسیه در جنگ 
اوکراین نزد افکار عمومي جهان مطرح کنند، وزیر امور خارجه 
کشورمان با هوشمندي، روایتگر صحیح و واقعي سیاست هاي 
منطقه اي ایران شد. در کنفرانس مطبوعاتي در توکیو به صراحت 
اعلام کرد: جمهوري اسلامي ایران همواره منادي صلح و ثبات 
بوده و در هیچ جنگي در طرف کشوري قرار ندارد. وي همچنین 
به ادعاي مطرح شده در خصوص ارســال پهپاد به روسیه براي 
اســتفاده در جنگ اوکراین هم گفت که ایــران پهپاد به هیچ 

کشوري براي استفاده در اوکراین نداده است.

  آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه ضمن محکوم 
کردن حادثه تروریستی در حرم مطهر احمد بن 
موسی)ع( در شیراز و تسلیت به خانواده شهید 
این حادثه و آرزوی بهبودی و شفای عاجل برای 
مجروحان، اظهار کرد: به مقامات قضائی در استان 
فارس دستور مؤکد صادر کرده ایم که اولاً با کمک 
نیروهای نظامی و امنیتی و انتظامی به طور کامل 
امنیت مردم و زائران اماکن مقدس را فراهم 
آورند و ثانیاً همه تلاش خود را به کارگیرند تا 
علاوه بر مباشر این اقدام جنایتکارانه که دستگیر 
شده، تمامی عناصر و عوامل دخیل در این حادثه 
تروریستی اعم از معاونان و مسببان و کسانی که به 
تروریست جانی مخفیگاه، سلاح و آموزش دادند را 
شناسایی و دستگیر کنند و پس از تکمیل دقیق و 
سریع پرونده آنها و ارسال به دادگاه نیز، در محکمه 
منطبق با قانون و با فوریت، مجازات شایسته 
برای این افراد درنظر گرفته شود. حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به تعطیلی 
زندان رجایی شهر کرج، چهار ماه پس از سفر 
هیات قضائی به استان البرز و دستور خود ناظر بر 
این موضوع در راستای تحقق مطالبات مردمی، 

گفت: باید از اقدامات و تدابیر رئیس سازمان 
زندان ها و همکاران وی در انتقال محکومان 
زندان رجایی شهر به محیطی دیگر، در نهایت 
انضباط و بدون وقوع هیچگونه حاشیه و حادثه ای 
قدردانی به عمل آورد؛ آنها واقعاً همت بلندی به 
خرج دادند؛ اتفاقی که در این رابطه صورت گرفت، 
کار آسانی نبود؛ همچنین آماده سازی محیط 
جدید برای انتقال محکومان زندان رجایی شهر 
در کوتاه ترین زمان ممکن صورت گرفت که از 
این حیث باید از مسئولان امر در سازمان زندان ها 
تقدیر به عمل آورد؛ در این راستا باید از مسئولان 

استان البرز و فراجا و همچنین مرکز رسانه قوه 
قضائیه نیز که برای این موضوع مهم، پیوست 
رسانه ای مطلوب تهیه و تدوین کردند، تشکر 
و قدردانی داشت. رئیس دستگاه قضا به مقوله 
حاشیه سازی هایی اشاره کرد که از ناحیه دشمنان 
و شیطان صفتان با هدف مشغول و مشوّش کردن 
اذهان واختلاف افکنی، ایجاد می شود و در همین 
راستا بیان کرد: همگان باید توجه کنیم وبصیرت 
داشته باشیم و بدانیم که این حاشیه سازی ها از 
ناحیه دشمنان و شیطان صفتان است، لذا برای 
مقابله با آن باید در وهله نخست، ملتزم به قانون 
باشیم و هر مساله ای که حادث می شود را از طریق 
قانونی دنبال کنیم؛ در ثانی، برای بی اثر کردن این 
حاشیه ها نیز باید همفکری و مشورت و دقت نظر و 
جامع نگری خود را افزایش دهیم و به اطراف خود و 
مسائل روز بیشتر توجه کنیم؛ در این راستا، ممکن 
است یک فردی نیز از روی شور جوانی، حرفی را 
بر زبان براند، نباید چندان حساسیت به خرج داد 
و وقت را معطل این قبیل حرف ها کرد تا مبادا 
خواست دشمن در حاشیه سازی و اختلاف افکنی 

محقق شود. 

رئیس قوه قضائیه:

 مبادا خواست دشمن در اختلاف افکنی ها محقق شود
 گاهی حقوق بیت المال

مدافعی ندارد

  رئیس جدید دیوان عالی کشور گفت: 
انتظار دارم در پرونده هایی که مربوط 
به حقوق بیت المال است، نماینده 
مدعی العموم حضور فعال داشته باشد 
و پای دفاع از حقوق عامه بایستد. 
حجت الاسلام محمدجعفر منتظری با 
بیان اینکه گاهی اوقات حقوق بیت المال 
مدافعی در دستگاه های اجرایی ندارد، 
ادامه داد: انتظار دارم در پرونده هایی 
که مربوط به حقوق بیت المال است، 
نماینده مدعی العموم حضور فعال 
داشته باشد و پای دفاع از حقوق عامه 
بایستد تا در فرایند رسیدگی از دادگاه 
بدوی تا تجدیدنظر این حقوق تضییع 
نشود. منتظری افزود: دادسرا در ارتباط 
با مسائل قضائی و پرونده ای در معیت 
دیوان عالی کشور است، همان گونه 
که در تفسیر شورای نگهبان اشاره 
شده است، دادیاران دادسرای عالی در 
واقع عضو دیوان عالی کشور هستند و 

نمی توان این عضویت را نادیده گرفت.

  آرمان ملی – یاسمین طالقانی: بازار 
نقش آفرینی دامادها گرم است. روز یکشنبه 9 
عضو شورای شهر تهران به مداخلات داماد زاکانی 
در شهرداری انتقاد کردند. یک روز بعد علیرضا 
سلیمی، نماینده مجلس از دستگاه های ذیربط 
خواستار رسیدگی به موضوع مطرح شده درباره 
صحت آزمون خلبانی  داماد رئیس جمهور سابق 
و ارائه گزارش به مردم شد و بر اهمیت جان مردم 

تاکید کرد. 
 ماجرا چیست؟

دلواپسان مدتی است که مدعی جعلی بودن 
مدرک پرواز داماد روحانی می شوند و ادعاهایی 
را مطرح می کنند. به عنوان نمونه تسنیم مدعی 
شده بود: »کامران مهدی زاده که ظاهراً در حوزه 
زمین شناسی تحصیلات دانشگاهی دارد، در 
دوره ای دانشجوی خلبانی مرکز آموزش های 
هوانوردی هما بوده است و از سوی آن مرکز برای 
آزمون خلبانی )A( CPL به سازمان هواپیمایی 
کشوری معرفی شد. وی در مورخه 2۱ اسفندماه 
سال ۱396 برای اولین بار در این آزمون شرکت 
می کند ولی با نمره 62 مردود می شود. در ادامه 
داماد رئیس جمهور سابق، مجدداً ۱0 اردیبهشت 
ماه سال 97 یعنی کمتر از 2 ماه بعد برای شرکت 
در آزمون معرفی می شود که این بار هم با نمره 
6۴، یعنی 2 نمره بیشتر از آزمون اول مردود شده 
است. جالب اینکه نامبرده کمتر از یک ماه بعد از 
مردودی دوم، یعنی 7 خردادماه 97 برای بار سوم از 

سوی مرکز آموزش های هوانوردی هما برای آزمون 
)A( CPL به سازمان هواپیمایی کشوری معرفی 
می گردد که این بار هم با نمره 65 مردود می شود. 
اما در اقدامی عجیب از سوی دفتر گواهینامه ها، 
امتحانات و امور پزشکی سازمان هواپیمایی 
کشوری درخواستی برای شرکت نرم افزاری 
برگزارکننده آزمون ارسال می شود تا برای آزمون 7 
خرداد سال ۱397 نمره منفی حذف شود و تعداد 
سؤالات از ۱00 به 99 کاهش یابد. با این ترفند 
عجیب و غریب، نمره داماد رئیس جمهور سابق در 
آزمون سوم به 70 افزایش می یابد و قبولی وی در 
این آزمون اعلام می شود. داستان دستکاری آزمون 
خلبانی داماد رئیس جمهور سابق به همین جا ختم 
نمی شود و در ادامه شرکت »تیدا« به عنوان یک 
مرکز آموزش تایپ خلبانی بدون در نظر گرفتن 
مقررات وقت سازمان هواپیمایی کشوری مبنی بر 
لحاظ پیش نیاز Frozen ATPL برای شرکت در 
آزمون تایپ هواپیما، وی را جهت آزمون ایرباس 
A320 معرفی می کند. این آزمون ۱۴ تیرماه سال 
۱۴00 برگزار شد و داماد رئیس جمهور سابق در 
ادامه مردودی های سابق، در این آزمون هم با 
نمره 5۴ مردود شد، ولی مجدداً 5 اردیبهشت ماه 
سال ۱۴0۱ مهدی زاده در آزمون ATPL شرکت 
می کند و این بار با نمره 70 قبول می شود، اما با 
این حال اقدامی برای درج این نمره در گواهینامه 
صورت نمی گیرد. با همه این تفاصیل و آزمون های 
متعدد مردودی که برگزار شده و در نهایت با 

ترفند های مختلف نمره قبولی برای وی ثبت شده 
است، داماد رئیس جمهوری سابق در زمان حاضر 
دارای گواهینامه CPL/IR منقضی با تاریخ اعتبار 
۱۴00/5/9 است یعنی با ارفاق های صورت گرفته 

هم وی هم اکنون مجوز خلبانی ندارد.«
 تکذیب کرد

کامبیر مهدی زاده چنین به گزارش تسنیم 
پاسخ داد: اینجانب دوره خلبانی را در سال 2009 
میلادی )۱3۸۸( آغاز کرده و در مرداد ۱3۸۸ اولین 
پرواز خود را )solo( انجام داده و بعد از این تاریخ 
به صورت solo )پرواز تنها( به ادامه دوره خود 
پرداخته و در کلاس های زمینی و هوایی شرکت 
کردم و ۱۴ سال بعد داماد رئیس جمهور شدم!! 
مطابق همه دانشجویان این رشته در امتحانات 
و کلاس های زمینی و هوایی شرکت نموده و در 
3 آزمون IR، CPL و ATPL طبق قوانین سازمان 
 ATPL هواپیمایی کشوری شرکت نموده و امتحان
خود را سال گذشته در دولت فعلی داده و نمره 
قبولی گرفته ام در حالی که دولت قبل بیش از دو 
سال است که به پایان رسیده است! ولی از آنجا که 
این دوستان حافظه ضعیفی دارند دست به انتشار 

اخبار جعلی زده اند. 
 سازمان هواپیمایی تایید کرد

همچنین سایت ها در 2۸ مهر 9۸ نوشته بودند: 
»کامبیز مهدی زاده با مجوز سازمان هواپیمایی 
کشوری گواهینامه خلبانی دریافت کرد. کامبیز 
مهدی زاده داماد رئیس جمهور با موفقیت در 
آزمون CPL )آزمون ورود به خلبانی که هر سال 
توسط سازمان هواپیمایی کشوری برگزار می شود( 

گواهینامه خلبانی دریافت کرد. 

گیر بهارستان به پرواز داماد روحانی

بازار نقش آفرینی دامادها گرم است

گیر به پرواز داماد روحانی در بهارستان!

بررسی اتهام انتخاباتی دلواپسان به اصلاح طلبان

ملاک های بررسی 
صلاحیت تغییر نکرده است

 شخصیت جوانان ما
 در خطر است

 سخنگوی شورای نگهبان گفت: 
در قانون جدید انتخابات ملاک های 
بررسی صلاحیت تغییر نکرده است. 
هادی طحان نظیف با بیان اینکه یکی 
از به روزرسانی هایی که در قانون جدید 
شده  پیش بینی  مجلس  انتخابات 
مرحله ای با عنوان »پیش  ثبت نام« است، 
عنوان کرد: امسال )انتخابات دوازدهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی( مرحله 
پیش ثبت نام برای نخستین بار انجام 
شد که با استقبال فراوان متقاضیان 
روبه رو شد. وی فلسفه ایجاد مرحله 
»پیش ثبت نام« را تعیین وضعیت و 
بررسی شرایط عینی، اولیه و شکلی 
متقاضیان در مدت زمان دو ماه توسط 
نهادها و دستگاه های مرجع و مورد 
استعلام )ثبت احوال، فراجا، دادستانی، 
وزارت خارجه، سازمان امور استخدامی 
و ۴ دستگاه حوزه آموزش عالی( و اعلام 
آن وضعیت ها به متقاضیان بیان کرد و 
گفت: بنابراین فلسفه پیش ثبت نام در 
انتخابات مجلس »صحت سنجی« است. 
پیش ثبت نام، اعلام آمادگی متقاضیان 

به حساب می آید. 

کرد:  تصریح  سپاه  فرمانده   
نیاز داریم در درون جوانان قطب 
نمای اخلاقی ایجاد کنیم و معلم 
و  است  خارجی  نمای  قطب  نیز 
وقتی این دو قطب نما هم جهت 
می شوند، شخصیت دانش آموز شکل 
می گیرد و شرط این کار این است 
که هم راستایی فرهنگی بین خانه، 
مدرسه و مسجد وجود داشته باشد، 
لذا نباید ارزش های متفاوت در این 
مکان ها باشد. سردار حسین سلامی 
بیان کرد: شخصیت جوانان ما در 
خطر است و معصومیت شکل یافته 
جوانان ما را می خواهند بگیرند، لذا 
نباید چنین اجازه ای دهیم و این 
کار مدرسه است، زیرا مدرسه فقط 
محلی برای آموزش دانش نیست و 
باید بر حفظ هویت فرهنگی، دینی و 
معرفتی جوانان ما کار کند، زیرا الگو 
پذیری کودکان و نوجوان از مدرسه و 
معلم بسیار زیاد است. دشمن تلاش 
می کند با سرگرم کردن دانش آموزان 
جایگزین های  مجازی  فضای  در 

آشفته ساز برای ما بسازد.

  آرمان ملی- حمید شجاعی: ثبت نام 
انتخابات مجلس دوازدهم عصر یکشنبه به پایان 
رسید و آنهایی که سودای حضور در بهارستان 
در سر داشتند برای آوردگاه مجلس دوازدهم 
نام نویسی کردند. این در حالی ا ست که بسیاری 
نسبت به خود قانون جدید انتخابات که گفته 
شده از انتخابات پیش رو نیز مورد استفاد ه قرار 
خواهد گرفت انتقادات و ان قلت هایی داشته و 
دارند. چه اینکه همین مساله پیش ثبت نام یکی 
از موضوعاتی بود که چهره های مختلف نسبت 
به آن موضع گیری داشتند و آن را فرایندی نه 
چندان موثر در مسیر انتخابات قلمداد می کردند 
و قائل به همان روند جاری سابق در انتخابات 
بودند. از طرفی تنگناهای موجود در انتخابات 
پیش رو از جمله همین قانون انتخابات و اعمال 
فیلترهای نظارتی و عدم حضور با حداکثر 
ظرفیت برای جریان های سیاسی باعث شده تا  
برخی اصلاح طلبان و بعضا مستقلین و اعتدالیون 
عطای حضور و رقابت در انتخابات را به لقای آن 
ببخشند. هر چند که این نیز امری طبیعی است 
که هر چهره ای فارغ از اینکه چه دیدگاهی در 
خصوص انتخابات، شرایط جامعه و امکان رقابت 
داشته باشد می تواند به طور عادی در انتخابات 
ثبت نام و در ادامه به رقابت انتخاباتی بپردازد 
و به همین جهت نیز شاید چهره هایی از این 
جریان ها نیز به طور مستقل در انتخابات وارد 
شدند. اما مساله مهم این است که نگاه جامعه به 
بحث انتخابات و برخی محدودیت ها باعث شده 
تا آنچنان که باید و شاید شاهد مشارکت بالایی 
از سوی برخی جریان های سیاسی در انتخابات 
نباشیم. این در حالی است که جریان مقابل و 
رسانه های دلواپس مخالف اصلاح طلبان از یکی 
دو روز مانده به پایان ثبت نام به جهت ایجاد 
شور و حرارت و بالا بردن تب انتخابات در جامعه 
نام هایی را از چهره های شاخص اصلاح طلب 
و معتدل مطرح کردند و مدعی شدند که آنها 
در پیش ثبت نام انتخابات نام نویسی کردند. 
افرادی چون مسعود پزشکیان، حسین مرعشی، 
محسن هاشمی، مجید انصاری، علی طیب نیا، 
علی ربیعی، محمود واعظی، محمدباقر نوبخت، 
محمدجواد آذری جهرمی، محمد شریعتمداری 

و... که از قضا این افراد نیز هر کدام به نحوی با 
تکذیب چنین خبرهایی  کذب بودن آن را مورد 
تاکید قرار دادند. چنانکه آذری جهرمی وزیر 
پیشین ارتباطات و فناوری اطلاعات در کانال 
تلگرامی خود به کنایه نوشت که شور انتخاباتی 
با عملیات روانی ایجاد نمی شود. اما این پایان 
ماجرا نبود و پس از این مساله نیز دلواپسان 
نه تنها از موضع خود کوتاه نیامدند، بلکه ادعا 

و اتهام دیگری را به اصلاح طلبان وارد آوردند. 
 ادعای دلواپسان 

پس از آنکه برخی رسانه های اصولگرا در 
ساعات پایانی ثبت نام انتخاباتی خبر از نام 
نویسی چهره های اصلاح طلب در انتخابات  
به  چهره ها  تک  به  تک  بلافاصله  و  دادند 
تکذیب این مساله پرداختند. رسانه مشهور 
دلواپسان ادعای دیگری را مطرح ساخت که 
اصلاح طلبان قصد دارند از سبد ردصلاحیت 
شورای نگهبان، ماهی بیشتری برای اعتراض 
و هجمه علیه این نهاد صید کنند. این در حالی 
است که اصلاح طلبان همواره در مقاطع مختلف 
انتخاباتی نشان داده اند که اگر فضای مشارکت 
و امکان رقابت فراهم باشند همیشه نخستین 
جریانی هستند که در انتخابات حاضر هستند 
و صندوق رای را بهترین راه برای تغییر از طریق 
رای مردم قلمداد می کنند. انتخابات هایی 
نظیر خرداد 76، بهمن 7۸ خرداد۸0، اسفند 
9۴ و اردیبهشت 96 که جملگی از مهم ترین و 
مشارکتی ترین انتخابات های پس از انقلاب بوده 
نشان داده که اصلاح طلبان همواره در صورت 
فراهم بودن شرایط از رقابت انتخاباتی  برای 
کسب کرسی های انتخابی استقبال می کنند. 
اما وقتی شرایط فراهم نباشد و امکان حضور و 
رقابت فراهم نباشد اصراری به حضور در انتخابات 
ندارند. چه اینکه سیدمحمد خاتمی رئیس 
دولت اصلاحات نیز اخیرا به این موضوع اشاره 
کرده که »اصلاح طلبان و بسیاری از مردم حق 
دارند و می خواهند در انتخابات شرکت کنند، 
اما باید روزنه ای وجود داشته باشد.« محمدعلی 
ابطحی عضو مجمع روحانیون مبارز نیز به این 
صحبت های خاتمی واکنش نشان داده و در 
توئیتی آورده است: »رئیس جان فرموده اند راه ها 

بسته شده، اما می خواهند در انتخابات شرکت 
کنیم. قربان روی ماهت آقای خاتمی آن ها به 
چه زبانی بگویند که نمی خواهند شما در صحنه 
سیاسی فعال باشید. با این زحمت یک دست 
شده اند، حالا به چه دلیلی به رقبا بفرما بزنند.« 
در نتیجه می توان اینگونه گفت که مطالب 
مطروحه دلواپسان کیهان نشین را نمی توان 
چیزی جز ادعاهای پوچ در نظر گرفت. چرا که 
با نگاهی به شرایط جامعه و نوع نگاه جامعه همه 
چیز به راحتی به دست می آید و اصلاح طلبان 
نیازی ندارند که بخواهند طبق سناریوسازی های 
دلواپسان پیش بروند تا در نهایت اعتباری نزد 

جامعه به دست آورند. 
 به دنبال جلب رضایت مردم باشید

یک فعال سیاسی اصلاح طلب در ارتباط 
با ادعاهای دلواپسان در خصوص ثبت نام 
اصلاح طلبان در انتخابات اظهار داشت: اگر 
بخواهیم خط و گفته های کیهان را مبنا قرار 
دهیم آنها جز فرافکنی هدف دیگری ندارد و 
اگر واقعا تمام این بحث هایی که راجع به جریان 
اصلاحات مطرح است را بخواهیم ملاک قرار 
دهیم اینها به دنبال این هستند که مردم به 
صحنه نیایند. اگر هم این حرف کیهان درست 
باشد که چهره های خیلی زیادی از جریان 
اصلاح طلب ثبت نام کردند به نظر می رسد که 
لازم نبود اینها این مقدار متوسل به سخنان 
نادرست شوند و بیایند این همه اسامی را اعلام 
کنند. بماند که همه اسامی اعلام شده نیز 
ثبت نام خود را تکذیب کردند. جواد امام به 
»آرمان ملی« گفت: آن ثبت نامی که اینها از 
چهره های مطرح انتظار داشتند اتفاق نیفتاد. 
من فکر می کنم به جای اینکه فکر کنیم جریان 
اصلاح طلب در انتخابات وارد می شود یا نمی شود 
یا مشارکت می کند یا نمی کند باید فکر کنیم که 
اعتماد مردم چگونه قابل بازسازی و افزایش است. 
ما به جای فکر کردن راجع به انتخابات باید راجع 
به منافع ملی کشور فکر کنیم و اینکه حاکمیت 
امید و اعتماد مردم را بازیابی کند. سخنگوی 
جبهه اصلاحات ایران بیان کرد: اگر آقایان به 
دنبال این هستند که جریان اصلاح طلب در 
انتخابات مشارکت کنند من حداقل از طرف 
مجمع ایثارگران اصلاح طلب و شخص خودم 
اعلام می کنم که پیشکش بروند به دنبال اینکه 
مردم را راضی کنند تا به انتخابات و صندوق رای 

برگردند و اعتمادشان جلب شود. 


